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„Miért nem tesz semmit az agrártárca a külföldi cégekkel szemben kiszolgáltatott hazai gazdá k
védelme érdekében ?

címmel a Házszabály 91 . §-a alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani

Gráf József
földművelésügyi és vidékfejlesztési miniszterhez .

Tisztelt Miniszter Úr!

November végén a hazai tejtermelők és a hozzájuk csatlakozó baromfi- és sertéstenyésztők, valamint
feldolgozók az ország több pontján tüntetéseket tartottak, mert álláspontjuk szerint a külföldi
tulajdonban lév ő áruházláncok ellehetetlenítik őket. Mint fogalmaztak, demonstrációjukra az adot t
okot, hogy a nagy áruházláncok nem tartják be a magyar törvényeket, például a fizetési határid őt, a
beszerzési ár alatti értékesítés tilalmát, és gazdasági erőfölénnyel való visszaélést . A demonstrációjára
okot szolgáltatott az is, hogy a külföldi versenytársával azonos, vagy még jobb min őségű magyar
termékek — elsősorban a tejtermékek, de számos más hazai áru is —annak ellenére drágábbak, hogy a
külföldivel szemben az importköltségek értelemszerűen nem játszhatnak árnövelő szerepet .

Amint azt már korábban, az iskolatej-akcióval kapcsolatosan elhangzó felszólalásomban i s
említettem, a hazai tejtermel ők helyzete — dacára az egyre növekvő hazai tejfogyasztásnak —
folyamatosan romlik, s ennek elsődleges okozója pedig a tejtermékek importjának növekedése ,
valamint a tejtermelőknek a külföldi tulajdonú bevásárlóközpontokkal szembeni telje s
kiszolgáltatottsága .

A Földművelésügyi és Vidékfejlesztési Minisztérium felelősségét is felveti az a kérdés, hog y
miként lehetnek a szlovák, a lengyel, az osztrák tejtermékek az importköltségekkel együtt is olcsóbba k
magyar versenytársaiknál? Megad-e minden lehetséges támogatást a minisztérium a hazai gazdák
versenyképességének biztosításához? S az a kérdés is felmerül, valójában megtesz-e mindent a z
agrártárca a külföldi cégekkel szemben a kiszolgáltatott hazai gazdák védelme érdekében ?

Az a már említett iskolatej-akció kapcsán is kiderült, hogy az FVM nem csak a külföldi
cégekkel, a külföldi árukkal szemben nem védi a hazai tejtermel őket, de még abban is közreműködik,
hogy a belföldi piaci lehetőségeik még tovább szűküljenek. Ezt bizonyítja az is, hogy 2006 óta évrő l -
évre csökken az „Igyál tejet program"-ra szánt költségvetési előirányzat, ezáltal pedig tovább
csökkennek a hazai tejtermelőknek az importtermékek miatt amúgy is vészesen beszűkült lehetőségei .

Kérdezem tehát miniszter úrtól : miért nem tesz semmit az agrártárca hazai tejtermel ők
áruházláncokkal szembeni kiszolgáltatottsága ellen? Kérdezem továbbá : miért nem tesz meg mindent
a hazai tejtermékek piacának bővítése érdekében, például az iskolatej-akcióra fordított költségvetés i
elő irányzat növelésével?
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